
Geniet van het najaar!

Vlaanderen doet
wél wat nodig is

De federale puinhopen 
van paars-groen
Het rapport na één jaar paars-groen is bedroevend. 
De regering-De Croo – met een Vlaamse minderheid en 
een premier uit de zevende partij – begon met grote 
woorden en nog grotere beloften: een nieuwe politiek, 
stevige fiscale hervormingen, een verstandig begrotingsbeleid.
Een schril contrast met wat ze tot nu toe realiseerde.

Het paars-groene beleid motiveert mensen niet om te werken.
Integendeel: het ontmoedigt hen om aan de slag te gaan.

Een activeringsbeleid 
zonder enige ambitie.

En dat terwijl paars-groen de kerncentrales wil sluiten.
De hardwerkende Vlaming, die niet kan genieten van het
sociaal tarief of de extra tegemoetkoming, betaalt de rekening.

Het aantal asielaanvragen zit op het hoogste niveau 
sinds de asielcrisis van 2015. Paars-groen laat betijen 
terwijl de asielcentra vollopen.

Een energiefactuur die 
de pan uit rijst.

Een dreigende asielcrisis.

Met een werkzaamheidsgraad van meer dan 
75 procent scoort Vlaanderen pakken beter dan 
Wallonië en Brussel. Vlaanderen maakt werken dan 
ook echt lonend, dankzij onder meer de jobbonus.

Vlaanderen verzacht de energiefactuur voor álle
Vlaamse gezinnen en alleenstaanden. Niet alleen
voor wie al van een sociaal tarief geniet.

Vlaanderen heeft gelukkig de middelen in handen om
nieuwkomers te integreren. Daarbij speelt kennis van
het Nederlands een cruciale rol. Daarom kwam er een
verplichte taalscreening in de kleuterklas. Zodat we
tijdig kunnen ingrijpen.

Een écht activeringsbeleid.

Een energiekorting 
voor álle Vlamingen.

Een integratieproject met 
duidelijke plichten.

België zit nochtans in de top vijf van landen met de 
hoogste belastingdruk. Ter wereld. 

Meer dan 1 miljard euro 
nieuwe belastingen. 

Vlaanderen halveert zijn begrotingstekort en zal 
tegen 2027 een begroting in evenwicht hebben.

Een begroting in evenwicht.

Volgens het Internationaal Monetair Fonds (IMF) is dat straks 
het grootste begrotingstekort van heel Europa.

Een begrotingstekort 
van 20 miljard euro.

Vlaanderen kiest voor besparingen en vermijdt zoveel 
mogelijk taksen. Ondertussen investeert de Vlaamse 
Regering fors, en zetten we volop in op de relance.

Besparen én investeren. Halfweg

Beste Oosterzelenaar

We zijn halfweg de bestuursperiode. 
Tijd om enerzijds de balans op te 
maken, maar anderzijds zeker ook te 
kijken naar de toekomst.

Met een kersverse schepen, Orville 
Cottenie, gingen we in 2018 aan de 
slag met één doel voor ogen: daad-
krachtig beleid voeren om van Ooster-
zele een nog meer aangename plaats 
maken om te wonen en te verblijven. 
Met onze schepen én met onze vol-
tallige N-VA-afdeling slagen we erin te 
wegen op het beleid.

Hart voor dieren en erfgoed

Als schepen van Lokale Economie 
bouwde Orville een volwaardige dienst 
Lokale Economie uit: steun voor onze 
lokale handelaars die zeker tijdens de 
coronacrisis meer dan nodig was. Als 
Oosterzeelse schepen van Dierenwel-
zijn zorgde hij voor een lokale beleids-
visie om van onze gemeente een échte 
diervriendelijke gemeente te maken. 
En als schepen van Lokaal Erfgoed 
zorgde hij mee voor een extra bescher-
ming van onze bunkers en forceerde 
hij een doorbraak om de Balegemse 
Guillotinemolen eindelijk grondig te 
restaureren.

Maar ook vanuit onze lokale N-VA-
afdeling komen we met sterke voor-
stellen naar buiten. Zo zijn we erin ge-

slaagd in Oosterzele een zomerschool 
in te richten: een plek waar kinderen 
tijdens de zomer terecht kunnen 
om in combinatie met sport en spel 
hun kennis bij te spijkeren. Met het 
uitbrengen van een visienota, plaatsten 
we eenzaamheidsbeleid als thema op 
de politieke agenda. En door actief te 
pleiten voor en te wijzen op het belang 
van reflecterende huisnummers, zal 
de gemeente reflecterende huisnum-
mers voorzien voor alle adressen in 
Oosterzele.

Drie belangrijke pijlers

Drie jaren zijn intussen voorbij, drie 
jaren liggen nog voor ons. We zijn 
vastberaden om de komende drie jaar 
verder te bouwen op wat we al hebben 
opgebouwd. We leggen drie moeilijke, 
maar levensbelangrijke thema’s op 
tafel waarover we het de komende 
jaren meer dan ooit willen en moeten 
hebben: landelijk en groen bewaren, 
verkeersveiligheid en de herwaarde-
ring van lokaal erfgoed.

Oosterzele is een landelijke gemeente 
en dat willen we blijven. We kozen 
nadrukkelijk voor een aansluiting 
bij de Vlaamse Ardennen. Het mag 
echter niet alleen bij woord blijven. 
Daad moet volgen. Daarom werken we 
aan concrete voorstellen om op lokaal 
niveau alles te doen wat mogelijk is 

om ons landelijk en groen karakter te 
bewaren. Doordacht, niet onbezonnen. 
Verder willen we ons de komende tijd 
focussen op veiligheid en meer bepaald 
verkeersveiligheid. De afgelopen jaren 
zijn op dat vlak al stappen gezet, maar 
ook hier moeten we verder durven 
gaan. Tot slot pleiten we voor de 
verdere herwaardering van ons lokaal 
erfgoed.

Een landelijk, veilig en karaktervol 
Oosterzele. Daar willen wij voor gaan. 
U ook? Aarzel dan niet om ons te 
contacteren via oosterzele@n-va.be.

Simon Lejeune
Voorzitter
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Balegemse Guillotinemolen wordt gerestaureerd
De grote stenen molen in de Molenstraat in Balegem, ook gekend als de Guillotinemolen, wordt gerestaureerd. Op voorstel van 
onze schepen voor Lokaal Erfgoed, Orville Cottenie, besliste het Oosterzeels college van burgemeester en schepenen om werk te 
maken van een grondige restauratie en het maalvaardig maken van de Guillotinemolen.

De Guillotinemolen kent een bewogen 
geschiedenis. Hij werd gebouwd tijdens 
de Franse Revolutie. Doorheen zijn 
geschiedenis kreeg de molen verschil-
lende benamingen. De ‘Molen ten Berg’, 
de ‘Stenen Molen’, de ‘Grote Kucher’ en 
tenslotte de ‘Guillotinemolen’, verwij-
zend naar twee dodelijke ongevallen 
in 1798 en naar de Franse Revolutie. 
De molen werd opgericht als koren- en 
oliemolen door Jean Baptiste Platteau 
uit Balegem. 

De windmolen bleef in gebruik tot circa 
1955. Hij veranderde in de loop der 
jaren meerdere keren van eigenaar, maar 
geraakte nadien totaal verwaarloosd 
en in verval. In 1975 werd de molen 
erkend als beschermd monument. Het 
toenmalige gemeentebestuur besloot 
het lot van de molen in eigen handen te 
nemen door hem enkele jaren later aan 
te kopen. De restauratie startte in 1979, 
maar verliep helemaal niet naar wens. 
Fouten stapelden zich op en door tal van 
complicaties werd de molen pas in 1991 
ingehuldigd.

Opgelapt, maar nooit helemaal hersteld

Eind 2012 besliste het gemeentebestuur 
van Oosterzele een aantal dringende 
werken uit te voeren aangezien de 
molen een acuut gevaar vormde voor 
de openbare veiligheid. Waterschade 
in de molen veroorzaakte bovendien 
ook instortingsgevaar voor de zolders. 
In 2012-2013 werden – in afwachting 
van een maalvaardige restauratie – de 
houten kapconstructie, de wieken, de 
schotelvormige roeden en het staartwerk 
verwijderd. Recent werd de kap water-
dicht gemaakt, de ‘kaduuke’ vloeren 
vervangen of versterkt en er werd voor-
zien in een afvoer van het regenwater. 
De molen werd opgelapt, maar helaas 
nooit volledig hersteld.

Resultaat: anno 2021 staat de eens zo 
fiere Guillotinemolen er erg belabberd 
bij. Daar komt nu verandering in. In 
samenwerking met Vlaams minister van 
Onroerend Erfgoed, Matthias Die-
pendaele, en met de hulp van Erfgoed 

Viersprong, restaureert de gemeente de 
molen in totaliteit. Gezien de complexi-
teit en de specifieke molen-technische 
werken, zullen de restauratiewerken 
zeker enkele jaren in beslag nemen.

Langetermijnvisie op komst

Na de volledige restauratie van de Bale-

gemse Guillotinemolen, zal onze 
gemeente beschikken over drie maal-
vaardige, goed onderhouden wind-
molens. Met het oog op permanent 
onderhoud, een goed beheer en een 
inhoudelijke invulling, maakt schepen 
Orville Cottenie ook werk van een lan-
getermijnvisie voor de nieuwe molensite.

Schepen Orville Cottenie bij de Guillotinemolen.

© Danny De Lobelle

oosterzele@n-va.be

2 OOSTERZELE



 Begin oktober was Vlaams minister en 
streekgenoot Matthias Diependaele te 
gast op ons N-VA-café in GC De Kluize.

Onze bestuursleden rapen op 
geregelde tijdstippen zwerfvuil. 
Wandel je graag eens mee om 
zwerfvuil te rapen? Aarzel niet 

om ons te contacteren. 

 Eind september gingen een aantal van 
onze leden samen met onder andere 
minister Zuhal Demir op pad in Brakel. 
Daar organiseerden onze N-VA-collega’s 
een mooie en fi jne wandeltocht.

De Bijenhal werd offi cieel geopend. 
Ook de belevingstuin errond krijgt 

steeds meer vorm. 

© Danny De Lobelle

3



Sportkompas leidt Oosterzeelse jeugd naar juiste sport
Op voorstel van N-VA Oosterzele tekent onze gemeente in op het Sportkompas. Via het Sportkompas kunnen onze  
schoolgaande leerlingen verschillende sporten leren kennen waarna ze zich kunnen aansluiten bij een sportclub in hun  
buurt. Op die manier helpen we kinderen en jongeren met sport en lokale sportclubs in contact te komen.

Voor kinderen en jongeren is het niet altijd even makkelijk om een sport te vinden die ze echt graag doen. Om hen daarin te 
ondersteunen, maakt Vlaams minister van Sport Ben Weyts middelen vrij om via het Sportkompas de komende jaren 100.000 
kinderen en jongeren hun ideale sport te laten ontdekken.

Testen en beweegoefeningen

Het Sportkompas is een oriëntatietool die kinderen 
van 8 tot 10 jaar helpt bij het maken van een voor hen 
goede sportkeuze. Aan de hand van doelgerichte tes-
ten en beweegoefeningen ontdekken kinderen uit het 
derde en vierde leerjaar welke sport ze graag doen en 
waar ze aanleg voor hebben. De testen en oefeningen 
kunnen afgenomen worden via de scholen.

“Hoe meer kinderen we in beweging kunnen krijgen, 
hoe beter”, zegt voorzitter Simon Lejeune. “Met onder 
andere het Europees kampioenschap voetbal, een 
mooie Ronde van Frankrijk, de Olympische Spelen 
en het WK wielrennen was de (na)zomer van 2021 
sportief rijkelijk gevuld. Dergelijke sportevenementen 
zijn vaak een bron van inspiratie voor kinderen en 
jongeren om ook te beginnen bewegen en sporten. 
Daarop willen we verder bouwen”, besluit Simon.

Reflecterende huisnummers voor alle Oosterzelenaren
Zichtbare huisnummers zijn een noodzakelijk hulpmiddel voor onder andere hulpdiensten en politie. Daarom voorziet de 
gemeente op voorstel van onze N-VA-afdeling reflecterende huisnummers voor alle woningen in Oosterzele.

Net als in vele andere gemeenten, stellen we ook in Oosterzele vast dat huisnummers nog al te vaak slecht zichtbaar zijn of zelfs 
ontbreken. Daardoor loopt de zoektocht naar het juiste huisnummer voor politie of andere hulpdiensten vaak moeilijker dan  
gepland. Vooral ’s avonds en ’s nachts is het voor hulpdiensten en politie niet evident het juiste huisnummer te vinden. Tijd voor 
een uitgebreide zoektocht hebben zij helaas niet.

Bedeling via fietskoerier

Om die problematiek aan te pakken, voorziet de gemeente 
reflecterende huisnummers voor alle adressen in Oos-
terzele. Iedereen zal binnenkort een brief ontvangen met 
de nodige uitleg. De reflecterende huisnummers zullen 
bedeeld worden via fietskoerierdienst ‘Snel&Wel’. Die 
organisatie wordt gesteund vanuit Steunpunt Welzijn vzw, 
een sociale onderneming die sterk inzet op maatschappelijke 
participatie van kansengroepen.

“Als spoedverpleegkundige weet ik vanuit de praktijk hoe 
moeilijk en frustrerend het is om te zoeken naar het juiste 
huis”, zegt onze secretaris Dieter Lumen. “Zeker wanneer 
het donker of slecht weer is, kunnen reflecterende huis-
nummers écht het verschil maken.”

 Secretaris Dieter Lumen

 Voorzitter Simon Lejeune

www.n-va.be/oosterzele 
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“Het landelijk karakter van onze gemeente staat onder 
zware druk, we moeten nu ingrijpen”

Schepen Cottenie over drie grote werven voor Oosterzele

Dag Orville, wat zijn volgens jou belangrijke en noodzakelijke 
projecten de komende periode?
“De voorbije jaren kreeg ik de kans om met honderden Ooster-
zelenaren te praten. Ik hoor wat er leeft bij onze bevolking en 
wat hun voornaamste zorgen, verwachtingen en wensen zijn. 
Voor de  Oosterzelenaren zijn vooral drie zaken prioritair: het 
behoud van het landelijk karakter van de gemeente, het vrijwaren 
en in stand houden van de groene ruimte en betere mobiliteit en 
verkeersveiligheid in onze dorpskernen.”

Hoe kijk jij als schepen naar het landelijke Oosterzele van 
vandaag?
“Het landelijk karakter van onze gemeente staat onder zware 
druk. Het aanhoudend realiseren van nieuwe verkavelingen, de 
toenemende verdichting van onze woonkernen, het ontwikkelen 
van nieuwe woonsites die haaks staan op de omgeving waarin 
ze worden neergepoot, het oprukken van appartementsgebouwen 
… Dat alles tast de ziel, de eigenheid en het karakter van onze 
dorpskernen aan. Wat ooit zes authentieke dorpen waren, is 
vandaag een totaal visuele en karakteriële ontwrichting. De 
charme van onze dorpen dreigt definitief aangetast te worden. 
Daarom moeten we nu ingrijpen. We moeten inzetten op een 
veel selectiever, evenwichtiger en meer doordacht woonbeleid.”

Een aantasting van de ziel van onze dorpskernen, waaraan 
merk je dat?
“De Oosterzelenaar ervaart een verstedelijking van zijn woon-
omgeving. Tegelijk verdwijnen verschillende karakteristieke 
hoekjes en stijlvolle gebouwen. Daardoor dreigt een totaal 
onevenwicht en de teloorgang van de gezellige dorpskernen.”

Wat zijn mogelijke oplossingen voor dat fenomeen? 
“In eerste instantie moet onmiddellijk werk worden gemaakt 
van een inventarisatie van de nog resterende typische dorps-
zichten, authentieke gebouwen, kerken, kapellen, dorpspleintjes 
enzovoort. Nadien moeten we bekijken op welke manier een 
duurzame bescherming kan worden gerealiseerd.”

Eén van de drie punten die je aanhaalde, was het vrijwaren van 
de groene ruimte. Hoe pak je dat in de praktijk aan?
“Oosterzele wil een groene gemeente zijn én blijven. De vele 
prachtige landschappen en landschapselementen die onze 
gemeente rijk is, moeten beschermd worden. Alle ingrepen 
die daartoe kunnen bijdragen, moet het gemeentebestuur 
overwegen. Ik denk bijvoorbeeld aan een herinrichting en 

beplanting van het Marktplein in Scheldewindeke, zonder 
de marktfunctie van het plein uit het oog te verliezen. 
Verder kunnen ook de oude begraafplaatsen in Schelde-
windeke en Balegem omgevormd worden tot aangename 
groene oases, kleine parken, waar ruimte is voor bezinning 
en rust.”

Hoe denk je te kunnen zorgen voor een efficiënte en 
aangepaste mobiliteit in de dorpskernen?
“Op sommige tijdstippen van de dag zijn onze dorpskernen 
ronduit gevaarlijk. Er is nood aan een geactualiseerd 
mobiliteitsplan. Een moeilijke, maar noodzakelijke oefe-
ning die absolute prioriteit vereist. Mogelijke oplossingen 
zijn snelheidsremmende ingrepen, een verbod op zwaar 
vrachtverkeer in bepaalde tijdsblokken, het introduceren 
van eenrichtingsverkeer waar nodig …”

De bestuursperiode is halfweg. Tijd om een tussentijdse balans op te maken met onze N-VA-schepen Orville Cottenie. 
Een terugblik, maar zeker ook een blik op de toekomst.

Rechtzetting: In ons vorig blaadje schreven we over de aankoop van 9 hectare grond. In tegenstelling tot wat we toen meegaven, gaat dit om 
een publiek-private samenwerking voor meer bos in Oosterzele.
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